
 

 Konsulentudvalget 
Inger-Marie Antonsen  
Tlf.: 2423 2544 • fbima@godmail.dk 

Vi styrker vore værdier FÆLLESKAB, ÅBENHED og KVALITET, under mottoet AKTIV HUND I DcH 

    
           11. juni 
2023 
Referat kontaktmøde KK og KOU 
Sted: Fjelsted Skovkro 
Deltagere: Brian Morgan, Heidi Rømer Hansen, Dorthe Fredtoft Olesen, Anni Gerdsen, HB kontakt 
Linda Lundh, Inger- Marie Antonsen, Ole Alex Pedersen 
Ref.: Ole Alex Pedersen 
 

Velkomst ved 
KOU 

Velkomst ved udvalgsmedlem Inger-Marie Antonsen, da formand Lene 
Bentzen stadig er sygemeldt.           

Kredsene rundt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Kreds 1:  
Kaj Pedersen er desværre pludseligt gået bort. 
Kursus med Rikke Svenson afholdt i Nibe. 
Overvejer at bruge næste artikel i DcH blad, deadline 5. juli, til at fortælle 
om konsulentarbejdet i Frederikshavn. 
 
Kreds 2: 
Kun Anni tilbage, Heidi holder orlov, aspirant fra samme klub under uddan-
nelse. 
Slået sig sammen med Kreds 3 om efteruddannelse. 
Har travlt i nærmiljøet hvor Anni er kendt som HAK det giver en masse hun-
desnak, vil gerne skrive en lille artikel om oplevelserne til DCH bladet. 
 
Kreds 3 via mail: 
Årsmøde & uddannelse 18. juni, hvor konsulenter fra Kreds 2 deltager. På 
sidste årsmøde var der enighed om, at alle deltagere i mødet oplevede, at 
kunne tale sammen og sparre med/hjælpe hinanden, når der er behov for 
dette.  
SPØRGSMÅL: Kan/må man drive selvstændig konsulentvirksomhed (hun-

derelateret) og samtidigt være adfærdskonsulent i Dch? SVAR: Det vil KOU 

gerne drøfte med HB inden vi svarer. 

Kreds 4:                                                                                                             

Ikke det store, 6 aspiranter på uddannelse, relationerne mellem nuværende 

og aspiranterne fungerer rigtigt fint, online møde, cases, med besøg, dog er 

afstanden en hæmsko. Der arbejdes med at arrangere efteruddannelse i 

efteråret. Brian har tanker om statistikkerne og hvad de kan bruges til,  

 
Kreds 5: 
Mødes tre gange om året.  
Efteruddannelse i maj, med fokus på konsulenten selv, samtale og spørge-
teknikker ved konsulent fra Amu Fyn, et lærerigt kursus med fokus på, 
hvordan man gør når klienten mødes, kropssprog m.m. 



 

 Konsulentudvalget 
Inger-Marie Antonsen  
Tlf.: 2423 2544 • fbima@godmail.dk 

Vi styrker vore værdier FÆLLESKAB, ÅBENHED og KVALITET, under mottoet AKTIV HUND I DcH 

 
 
 
 
 
 
 
 
Synlighed: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Efteruddannelse i 
kredsene 
 
 
 
 
 

Kreds 5 årsmøde til efteråret med emnet hundens bevægeapparat, gangar-
ter m.m. 
Ikke voldsomt travl med opgaver pt.  
 
Kreds 6: 
Der søges efter en afløser på kredskonsulent posten, nu da Anette er ble-
vet formand for uddannelsesudvalget, 2 aspiranter på uddannelse.  
 
 
Kreds 3 via mail: God trivsel, dog oplever nogle konsulenter udfordringer 
med at klienter ikke altid melder tilbage som aftalt. 
 
Kreds1 
Opfølgning på sager, Brian Morgen laver aftale om, at han ringer tilbage ef-
ter 14 dage for at høre, hvordan det går. 
 
Brian Morgen har lavet en plakat med billeder på til ophæng i klubhuset, 
Linda tager den til Medie udvalget, så den kommer ud til alle til inspiration 
og brug i deres lokalforeninger. 
 
Kreds 4 
Heidi Rømer har tidligere haft gode erfaringer ved at deltage i Plantorama 
arrangementer, dengang vi havde en aftale. Sørger for foldere til lokalfor-
eningerne, laver små foredrag i andre foreninger. 
Skal vi være synlige ved DM i Horsens? Måske nye aspiranter blandt in-
struktørerne, en god ide, roll up med info om informationstidspunkter, hvor 
der vil være konsulenter til stede, der vil kunne fortælle om uddannelse og 
svare på andre spørgsmål. 
 
 
Kreds 3 (via mail) finder det vigtigt med muligheden for at kunne deltage i 
efteruddannelse sammen med de øvrige konsulenter i kredsen, det giver 
fællesskab og god sparring, så alle bliver klædt godt på. 
 
Er måden med fordelingsnøgle den rigtige måde? 
Generelt vigtigt at blive fagligt styrket og samtidigt få styrket kredsfælles-
skabet kredsvis, nemmere med efterfølgende sparring når man kender hin-
anden fra en homogen gruppe. 
Problematikken om DcH økonomiske formåen blev drøftet, budget 2024 
kendes endnu ikke. 
Foreløbig ændres ikke på fordelingsnøglen, kredse kan vælge at slå sig 
sammen om efteruddannelse. 
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Midtvejs evalue-
ring af ny HAK ud-
dannelse 

Kreds 1  
Kun positive evalueringer fra aspiranterne, meget kompetente instruktører.  
Ønske om at kende datoerne før opstart af uddannelsen. 
 
Kreds 2  
Mentorer kunne godt tænke sig at kende overskrifterne på de enkelte mo-
duler. 
Godt samarbejde og opgavefordeling med aspiranten. 
 
Kreds 3 ingen aspiranter 
 
Kreds 4  
Meget koncentreret program, positiv omkring undervisere og indhold. 
De føler, at de bliver klædt godt på, en øjenåbner for mange at lære om an-
dre vinkler end dem de kendte til. 
 
Kreds 5 
Glad for at være på uddannelsen, positive tilbagemeldinger. 
 
Kreds 6  
Ingen tilbagemeldiger 
 

Statistik 
Konsulenter 
 
 
 
 
Anvendes til at 
dokumentere 
aktivitet. 

Mørketal? Et - bliver alle henvendelser registreret?  To – der er ofte mere 
end éen kontakt for en konsulent pr sag, der registreres. Diskussion om, 
hvor bagatel grænsen er for at registrere en sag, der kommer op i forbin-
delse med instruktør arbejdet på pladserne. Hvornår det er instruktør viden 
og hvornår det er adfærdsviden må vurderes af den enkelte konsulent. 
 
Forslag, felt til kun almindelig rådgivning, evt. med race, køn og alder til de 
hurtige korte henvendelser. 
 
Statistik for 2022 og 2023 til dato blevet løbet igennem. Se vedhæftede. 
Se desuden mail sendt fra Brian Klaris. 
 
Kreds 1  
Brian Morgan fortalte om deres arbejde med et alternativt indberetningssy-
stem med bla,  

- muligheder for søgning på Specifikke adfærdsproblemer 
- alternative hunderacer kan konsulenten tilføje, godkendes centralt  
- de enkelte konsulenter spidskompetencer, interesser, særligt kend-

skab til hunderacer. 
- fælles database, hvor den enkelte giver tilladelse/adgang til andre 

brugere om at bruge data fra ens sager. 
-  

Værdien af det statistiske materiale blev drøftet. Når det ikke holdes op 
imod det samlede antal hunde i DK pr race. Til brug som intern statistik kan 
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det bruges, men man skal være påpasselig ved brug udenfor DcH, da man 
let kan sætte bestemte racer i dårligt lys på et forkert grundlag. 
Brian vender tilbage til KOU om, hvordan arbejdet kommer videre. 
 

Årsmøde 
konsulenter  

Planlagt emne røg i vasken, Hund og Træning træge i at svare på mail om-
kring et nyt kursus. 
Forslag fra mødedeltagerne: 
Foder og adfærd med Hundenørden.dk       
Hundelov f.eks. Charlotte F. Andersen, Fairdog  
Ressourceforsvar Sabina Sabinsky BAT 2 
Reaktive hunde (unge hanhunde) 
Core emotions v. Karolina Vestlund, Sverige 
Kreds 3 via mail: 
Ligeværdighed og respekt for hunden som individ i relationen menneske-
hund går igen hos rigtig mange online webinarer 
Hvordan tuner vi ind på hunden, så vi opnår bedt mulig forståelse og rela-
tion? Og hvordan lærer vi vores klienter dette uden, at de går i en ”grøft” og 
slet ikke tør guide og være opdrager/den gode leder 
 
 
Erfaringsutveksling mellem kredse om formiddagen. 
 
 
 

Info fra KOU 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kontaktmøde 
2024 

 
Artikler resten af året er nu aftalt. Tak for det. 
 
KOU modtager gerne referater fra de enkelte kredses årsmøder og uddan-
nelse med deltagerlister, emner og foredragsholdere samt evt. information 
som KOU bør vide fra mødet. 
Linda præsenterede den nye lille folder og dens tilblivelse, som er et resul-
tat af Fællesmødet 2022. Hvor et emme var økonomi i DCH. 
Inger-Marie informerede lidt fra fællesmødet 2023 

- Hjemmeside, der er ny og engageret webmaster. 
- Betalte instruktører er nu tilladt som DcH medlemmer. 
- Evaluering af kurser med DcH medlemmer som instruktører, som 

følge af betalingsmulighed. 
 

HAK adgang til kredsinstruktørkurser på landsplan er vendt med formand 
for uddannelseudvalget Annette Knudsen. Der er adgang, dog med egen-
betaling, for HAK på kurser, som indeholder noget der er adfærdsrelateret. 
Annette vil lave et skriv om det og uddannelsesudvalget skal sørge for at 
HAK’er kan tilmeldes ved oprettelse af de relevante kurser. 
 
 
Anden søndag i juni, kontaktmøde mellem Kredskonsulenter og Konsulent-
udvalget. 
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